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A Semiotic Reading of the Poetic Group (Diwan) “AshGar Al-

Shariea Ikhwati” “The Street Trees are my Sisters” by Ahmed Fadl 

Shabloul

 Abstract: 

This research is concerned with providing a semiotic reading of 

the poetic group (Diwan) “AshGar Al-Shariea Ikhwati” “The Street 

Trees are my Sisters” by the poet Ahmed Fadl Shabloul. Thus. This 

research paper attempts to discover and investigate semantics of the 

semiotic aspects of this poetic work, the most significant of which is 

semiology of the title for being the initial hint and the semiotic sign 

that makes this text distinctive from other texts. Accordingly, this 

paper tackles semiology of the rhythm with its internal and external 

types referring to semiology of nouns, verbs and poetic images. 

Moreover, this research paper refers to semantics of images and 

figures included in the seven poems of this poetic group through 

tracing the poetic texts to investigate how much the poet is interested 

in implying his poetry with such semiotic aspects; thus, the researcher 

could determine effect of such elements on both the text and the 

reader, Thus, this research paper aims at indicating the general aspects 

and features of this poetic group which is regarded as a prominent 

experience through which the author could view several ideas, values 

and sound relations which suit the children’s world, their linguistic 

and mental capabilities through a flexible eloquent language and short 

expressive sentences that, in turn, enrich their vocabularies, develop 

their imagination and enlighten their thought as well as widening their 

human horizons. This could help them to be sufficiently prepared for 

living such experience, interacting with it, and to be influenced with it 

behaviorally and ideologically. All of such elements are formed in a 

sufficient and compatible artistic poetic mold that could satisfy their 

ambitions, and their hopes in way that makes this poetic group a 

fundamental component in the Arabic poetic works directed for 

children.  

 Keywords:  

“AshGar Al-Shariea Ikhwati”, Ahmed Fadl Shabloul, semiotics, 

Textual thresholds. 
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أخشعٗ اٌجخبسٞ فٟ وزبة فقً اٌقلاح فٟ ِغغذ ِىخ ٚاٌّذ٠ٕخ، ثبة )فضً اٌقلاح فٟ ِغغذ  - 9

، ٚأخشعٗ ِغٍُ فٟ وزبة اٌؾظ ثبة )لا رؾذ اٌشؽبي الا ٌضلاصخ 19(، ؿ 9998ِىخ ٚاٌّذ٠ٕخ( سلُ )

 .9993(، ؿ 299ِغبعذ( سلُ )
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أخشعٗ اٌزشِزٞ فٟ عٕٕٗ، فٟ أثٛاة اٌؾظ، ثبة )ِب عبء فٟ فضً اٌؾغش الأعٛد ٚاٌشوٓ  - 9

، ٚأخشعٗ اثٓ خض٠ّخ فٟ فؾ١ؾٗ، وزبة 999( ٚلبي: ؽذ٠ش ؽغٓ فؾ١ؼ. ؿ 999ٚاٌّمبَ( سلُ )

 .998(، ؿ 9999ٕبعه، ثبة )روش اٌؼٍخ اٌزٟ ِٓ عججٙب اعٛد اٌؾغش( سلُ )اٌّ
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دلاٌخ اٌٍْٛ فٟ اٌمشآْ ٚاٌفىش اٌقٛفٟ، ضبسٞ ِظٙش فبٌؼ، داس اٌضِبْ ٌٍغجبػخ ٚإٌؾش  - 9

 .993َ، ؿ9999ٚاٌزٛص٠غ، دِؾك، عٛس٠ب، اٌغجؼخ الأٌٚٝ، 

مٟ، عؼذ٠خ ِؾغٓ ػب٠ذ اٌفضٍٟ، سعبٌخ صمبفخ اٌقٛسح ٚدٚس٘ب فٟ اصشاء اٌززٚق اٌفٕٟ ٌذٜ اٌّزٍ  - 9

٘ـ، 9399ِبعغز١ش، عبِؼخ أَ اٌمشٜ، اٌٍّّىخ اٌؼشث١خ اٌغؼٛد٠خ، و١ٍخ اٌزشث١خ، لغُ اٌزشث١خ اٌف١ٕخ، 

 .13َ، ؿ9999

َ، 9899أفٛي إٌمذ الأدثٟ، أؽّذ اٌؾب٠ت، داس ٔٙضخ ِقش، اٌمب٘شح، اٌغجؼخ اٌضب١ٔخ،  - 9

 .939ؿ

َ، 9999ٌخ، سا٠ٚخ ٠ؾ١بٜٚ، ارؾبد اٌىزبة اٌؼشة، دِؾك، د.ط، ؽؼش أد١ٔٚظ، اٌج١ٕخ ٚاٌذلا - 3

 .991ؿ
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اٌقٛسح اٌؾؼش٠خ، ع١غً دٞ ٠ٌٛظ، رشعّخ: أؽّذ ٔق١ف اٌغٕبثٟ ٚآخشْٚ، ِشاعؼخ: ػٕبد  - 9

غضٚاْ اعّبػ١ً، داس اٌشؽ١ذ ٌٍٕؾش، ِٕؾٛساد ٚصاسح اٌضمبفخ ٚالإػلاَ، اٌغّٙٛس٠خ اٌؼشال١خ، عٍغخ 

 .99َ، ؿ9899(، 999اٌىزت اٌّزشعّخ )

فٟ إٌمذ اٌزؾ١ٍٍٟ فٟ اٌمق١ذح اٌّؼبفشح، أؽّذ دس٠ٚؼ، ِىزجخ إٌٙضخ اٌّقش٠خ، اٌمب٘شح،  - 9

 .992َ، ؿ9899
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 .399، ؿ9893إٌمذ الأدثٟ اٌؾذ٠ش، ِؾّذ غ١ّٕٟ ٘لاي، داس ٔٙضخ ِقش، اٌمب٘شح،   - 9
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ٍٕؾش الإٌىزشٟٚٔ، لٛح اٌقٛسح )و١ف ٔمبِٚٙب؟ ٚو١ف ٔغزضّش٘ب؟(، أؽّذ دػذٚػ، داس ٔبؽشٞ ٌ - 9

 .92ِـ، ؿ9993اٌغجؼخ الأٌٚٝ، 

ع١ّ١بئ١خ اٌقٛسح فٟ رؼ١ٍُ اٌٍغخ اٌؼشث١خ )اٌغٛس الأٚي(، ثذسح وؼغ١ظ، سعبٌخ ِبعغز١ش، عبِؼخ  - 9

فشؽبد ػجبط )عغ١ف( اٌغضائش، و١ٍخ ا٢داة ٚاٌؼٍَٛ الاعزّبػ١خ، لغُ اٌٍغخ اٌؼشث١خ ٚآداثٙب، 

 .991َ، ؿ 9999، 9998
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ن أِْٚٛ، رشعّخ: س٠زب اٌخٛسٜ، إٌّظّخ اٌؼشث١خ ٌٍزشعّخ، ث١شٚد، اٌغجؼخ اٌقٛسح، عب - 9

 .9َ، ؿ9999الأٌٚٝ، أثش٠ً 
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فبػً الأٔغبق اٌٍغب١ٔخ ٚالإ٠م١ٔٛخ، اثش٠ش اٌقٛسح فٟ اٌخغبة الإػلاِٟ دساعخ ع١ّ١بئ١خ فٟ ر - 9

 .2ثؾ١ش، اٌٍّزمٝ اٌذٌٚٝ اٌخبِظ )اٌغ١ّ١بء ٚإٌـ الأدثٟ(، عبِؼخ ػٕبثخ، د.د، ؿ
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 َ.9992٘ـ، 9391 الأٌٚٝ،
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٘ـ، 9399 -9399ثبرٕخ، اٌغضائش، و١ٍخ ا٢داة ٚاٌٍغبد، لغُ اٌٍغخ اٌؼشث١خ ٚآداثٙب، 

9999- 9999.َ 

الأعٍٛث١خ )اٌشإ٠خ ٚاٌزغج١ك(، ٠ٛعف أثٛاٌؼذٚط، داس اٌّغ١شح، ػّبْ، اٌغجؼخ  .3
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 اٌّقش٠خ اٌؼبِخ ٌٍىزبة، اٌمب٘شح، د.د.
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د٠بة، ِغٍخ فقٛي، ا١ٌٙئخ عّب١ٌبد اٌٍْٛ فٟ اٌمق١ذح اٌؼشث١خ، ِؾّذ ؽبفظ  .93
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9999.َ 
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